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I henhold til § 36, stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg hermed 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut:

         ? Hvilke tiltag agter Naalakkersuisut at gøre for indhandlingsproblematikken i Maniitsoq Såfremt 
     ,        ?Naalakkersuisut allerede har projekt i gang hvornår bliver det så ført ud i livet

(     ,  )Medlem af Inatsisartut Peter Lyberth Inuit Ataqatigiit

:Begrundelse
Gennem mange år, og gennem flere generationer, har fiskeri været et meget 
betydningsfuldt erhverv i Maniitsoq indtil slutningen af 1990-rne da Royal Greenland A/S 
lukkede for fiskefabrikken.

Siden har frivillige borgere, uden at bruge store ord løst problemerne ved etablering af 
indhandlingssteder men står nu med meget store problemer. Lukning af 
indhandlingsstederne for kød og sælskind har ikke gjort problemet mindre.

Ifølge fisker- og fangerforeningen i Maniitsoq har der i år været masser af torsk og man 
har bemærket at størrelsen på torsken i år er større.

Ved permanent etablering af indhandlingsmuligheder vil det hjælpe mange familier og 
ikke nok med det, vil det samtidig hjælpe på mængden af de eksporterede varer.


